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38. Bestyrelsesmøde 
 

Tirsdag den 8. august 2012, kl. 16
00

 -  Skødshoved Pakhus / Brohuset. 
 

Skødshoved Havn - Strandvej 26 - 8420 Knebel 

Referat 
 

Tilstede: Kit Egefjord Thorkild Hansen, Poul Erik Berendsen Geert Halberg og Hans Grøn 
Afbud: Kaj Tipsmark og Anne-Mette Skifter. Fraværende uden afbud: Jørgen Malling, Eiwind Vad og Jørgen Wichmann. 

 

Skødshoved - Brohuset. 
Inden det formelle møde besigtigede vi det gamle, nyrestaurerede pakhus, som nu er i god stand og 
udgør en anvendelig møde- og opholdsfacilitet for foreninger og Skødshoved Havns besøgende. I 
forbindelse med besigtigelsen blev det aftalt at Hans Grøn tager kontakt til Poul Møller, for at lykønske 
Syddjurs kommune med bygningens bevarelse og samtidig kommentere måde som det er sket på.  
Vi besigtigede også det nye shelter, som er designet af nogle unge arkitekter i forbindelse med deres 
afgangsprojekt. Shelter er udført i mørk indfarvet fiberbeton, og den smukke formgivet Shelter falder 
med sin muslings-facon godt ind i naturen på det aktuelle sted.  
Vi havde et hyggeligt møde og i dagens anledning - 1. bestyrelsesmøde efter sommerferien -  fik vi et 
glas rødvin på egen regning.. 

 

0 Godkendelse! 
Referat fra bestyrelsesmøde nr. 37 blev godkendt. 

 

1. Siden sidst! Hvad er der sket siden sidste bestyrelsesmøde? - kort gennemgang v/ Hans Grøn 
 

 1. Maltfabrikken. 
  Projektet lever i bedste velgående. Der kan ikke oplyses nærmere. 
 2. Nationalpark Mols Bjerge – Udskiftning af BLIS` Rådsmedlem. 

 Kit udtræder. BLIS har indstillet Poul Erik til at træde ind. Anmodningen behandles på  bestyrelsesmødet den 
21. august og forventes at falde på plads. Der er møde i begge de styregrupperne Kit sidder i den 20. august. 
Poul Erik kan desværre ikke deltage før han er valgt, men Kit deltager. 

 3. Invitation til BLIS - fra Ebeltoft Distriktsråd - Udviklingsmøde omkring oprettelse af et Kløverstisystem i 
 Ebeltoft. Mødet er på Ebeltoft Daghøjskole onsdag den 15. aug., 2012 kl. 10.00 - 21.30 

 Hans og Thorkild forventer at deltage. Thorkild har leveret indspil om gamle, delvist glemte stisystemer i Dråby 
i forbindelse med den bevarende lokalplan, og har videregivet dette oplæg til Ebeltoft Distriktsråd. 

4. Distriktsrådene i Syddjurs - Forslag til samarbejde – formidlingstrojka - om arrangementer med fokus på 
 kulturarven og gennemført som et trepartssamarbejde – BLIS, Distriktsrådene og Museum Østjylland. 

Oplægget været forelagt Museum Østjyllands direktion, men der er endnu ikke kommet en tilbagemelding fra 
direktionen. Jakob Vedsted har foreslået at forsætte vores uformelle samarbejde som hidtil, dog således at 
Museet inddrages i planlægningen frem for kun at være underleverandør. Hornslet ønsker samarbejde om en 
byvandring – gerne i september. Thorkild tager snarest kontakt til Distriktsrådet, formand Torsten Mikkelsen for 
aftale om et møde. 

5. Stenkister. 
Det planlagte møde høs Jørgen Wichmann, som er tovholder på opgaven, blev aflyst. Det er uvist om Jørgen 
viderefør opgaven. Det blev besluttet at stille projektet i bero indtil vi har en person, der vil påtage sig 
tovholderrollen. 

6. Lystøndeskuret / havnefronten. 
Kommunen har lavet et strategisk opkøb af Bådshoppen. Thorkild har haft en uformel samtale med 
Planafdelingen om BLIS’ evt. videreførelse af arbejdet med Lystøndeskuret med placering i dette område. Der 
forventes en formel henvendelse om dette fra Planafdelingen efter årsskiftet. 

7. Høringssag: Elsegårdevej 41 - Høringssvar er afgivet af BLIS 
BLIS afgivet høringssvar med forslag om at bevilge ejeren tilskud fra forskønnelsespuljen til istandsætning af de 
mest to bevaringsværdige bygninger mod at få lov at nedrive den ansøgte bygning. Sagsbehandlingen afventer 
ejerens svar til Kommunen. Ejeren har kontaktet Hans og givet udtryk respekt for BLIS’ høringssvar og ærgrelse 
over Elsegårde-beboernes fælles høringssvar. Vi følger sagens videre udvikling, men er begrænset af, at der ikke 
længere findes Nem indsigt på Kommunens hjemmeside. 

8. Høringssag: Sydvænget 8, Fuglslev  - Ansøgning om nedrivning af bevaringsværdige bygninger. Høringssvar 
 skal udarbejdes. 

Kommunens brev til os er uden bilag. Man henviser til at sagens akter kan ses hos Kommunen. Hans anmoder 
om at få bilagene tilsendt elektronisk, hvilket er omkostningsfrit for Kommunen, da sagsbehndleren under alle 
omstændigheder må have dem i sagen. 

9. Egil Fischers Haveby – Opfølgningsmøde den 28. juni 2012 på Vægtergården. 
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 Fra BLIS har Geert, Vilfred og Hans deltaget. De vurderer, at Havebyens udvikling, bl.a. med dette Real Dania 
 projekt om stedbundne potentialer, er på vej i den retning, vi ønskede. Det forventes, at der på sigt udarbejdes 
 en bevarende lokalplan. Det er derfor besluttet at vi nedlægger udvalget. 

10. Kolindsund udflugt - Lørdag den 23. juni 2012. 
 Må betegnes som en succes både med hensyn til planlægning, indhold, økonomi (budget overholdt, går i nul) og 

samarbejde med BLIN. 
11. Nyt projekt til byggeri på Q8 grunden,  Jernbanegade 24, Ebeltoft. BLIS er ikke blevet hørt I sagen - er 

 Bevaringsrådet for Ebeltoft hørt I sagen? 
 Hans kontakter Jørgen Malling for at høre om Bevaringsrådet er blevet hørt. Museet er blevet hørt. Hans skriver 

til Planafdelingen eller direktør Poul Møller og undersøger, hvorfor BLIS ikke er blevet hørt, herunder hvilke 
generelle procedurer, der er gældende for høring i forbindelse med nybyggeri inden for lokalplan 177’ område. 

12. 2013 Jubilæumsår for Kalø- Ruin - Invitation til at lave noget I den anledning. Henv. fra Henny, Lokalhistorisk 
 Forening. 

 Geert skriver et brev til Henny og meddeler, at BLIS evt. vil være interesseret i at være repræsenteret men 
afventer at der tages initiativ fra anden side til en jubilæumsevent. 

13. Årsmøde 2012 - Landsforeningen By og Land - I Fredensborg. 
 Thorkild betegner landsmødet som vel tilrettelagt og særdeles interessant indholdsmæssigt. General-

forsamlingen medførte et helt uventet formandsskifte, idet Peter Hee blev valgt som ny formand. 
14. Dråby Bevarende Lokalplan - Kan den bygningsregulerende / bygningsbestemmende del i planen gøres mere 

 præcis? 
 Thorkild undersøger deadline for høringssvar. Vi tilstræber at give forslag til opstramning af den æstetiske del 

samt undersøger på Kit’ opfordring, om der er behov for opstramning på den juridiske del. 
15. Oprettelse af Bygningsbevaringsråd for Syddjurs Kommune. 

 Thorkild har talt med Planafdelingen  i dag herom. Der oprettes ikke et Bygningsbevaringsråd. Politikerne 
ønsker tilsyneladende ikke så bredt et virkefelt og samt delegering af økonomisk kompetence til et nyt råd. 
Planafdelingen er bedt om – når der er ressourcer til det – at udarbejde et oplæg til opgraduering af det 
eksisterende Bevaringsråd for Ebeltoft, lokalplan 177 området til at være dækkende for hele kommunen og med 
et udvidet arbejdsfelt. 

 

2. Status fra kassereren. 
Redegørelse / oversigt fra kassereren. 
Geert oplyser, at der er kr. 2.900 i kassen. Vi har tilgodehavender på kr. 2.000 fra Museum Østjylland, kr. 500 fra 
en sponsor samt kr. 1.400 i restancer vedrørende syv medlemmer (Geert rykker nu for anden gang). Vi skylder 
landsforeningen kr. 4.900 i kontingent for 2012 samt kr. 1.250 til Thorkild for udlæg til Kolindsund arrangementet. 
Når alle tilgodehavender er kommet hjem og regningerne betalt, vil vi have en kassebeholdning på ca. kr. 650. 

 

3. Kulturopgaver. 
Eventuelle ”kulturopgaver” siden sidst: ”ordet går bordet rundt” 

 Ingen nye forslag. 
4. Kontakt til medlemmer. 

1. Vores hjemmeside – www.BLIS.dk Geert opdaterer. 
2. BLIS ny Logo – Skal snarest implementeres i vort grafiske udtryk. Hans sender logo-fil til Geert, som lægger 

logo på hjemmesiden. 
3. Indstik til BLIS folder. Hans laver indstikket klart til brug. 
4.  Brainstorm omkring: Hvordan kan vi styrke bestyrelsen og bestyrelsesmedlemmernes deltagelse i bestyrelses-

arbejdet. Hvad gør man for at få bestyrelsen som helhed mere inddraget og motiveret i det daglige arbejde? 
 Vi fik en kort snak om situationen, og der var enighed om at det er ønskeligt med et mere stabilt 

fremmøde samt afbud, hvis man er forhindret. Der er mange opgaver til de relativt få, som deltager 
aktivt i bestyrelsesarbejdet og mange opgaver, som vi må fravælge på grund af utilstrækkelige 
ressourcer. Vi vil forberede rekruttering af bestyrelsesmedlemmer i god tid før generalforsamlingen, 
se bl.a. pkt. 5. Hans kontakter Jørgen Malling og hører hvordan han forventer at kunne deltage 
fremadrettet, bl.a. under hensyn til vigtigheden af at BLIS’ post i Bevaringsrådet. Thorkild kontakter 
Jørgen Wichmann for afklaring om tovholderrollen for ”Stenkiste- projektet”. 

 

5. Landsforeningen By og Land. 
 

Årsmøde 2015  -  skal det være på Djursland i 2015? 
På Landsmødet 2012 har Thorkild har snakket lidt med Lars Kastanje om at BLIS og BLIN kunne byde 
sig til og løfte opgaven sammen, hvilket der er interesse for. Geert foreslog, at vi på generalforsamlingen 
lægger ideen frem som en vision og samtidig inviterer medlemmer til at deltage i et ”Landsmødeudvalg”. 
Det er en mulig måde at tiltrække nye til at levere en arbejdsindsats og måske en rekrutteringsmulighed 
for kommende bestyrelsesmedlemmer og suppleanter. Hans kontakter Lars Kastanje for afklaring.  
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Uanset BLIN’ svar arbejder BLIS  videre med muligheden. 

 
6. Markedsføring af foreningen og statusrapport fra udvalgsarbejdet: 

 

Nationalpark planen: 
Er vedtaget. Styregrupperne arbejder med en række konkrete projekter. 
Lystøndeudvalget:  
Afventer svar fra Kommunen. Svar forventes efter årsskiftet. 
Bevaringsrådet for Ebeltoft midtby:  
Vi ved ikke havde der foregår, idet vi ikke har hørt fra Jørgen. 
Fischers Park - udvalget: 
Nedlægges jfr. pkt. 1.9.  
Følle Mølle - udvalget 
Intet nyt. 
Kolindsund-udvalget: 
Intet nyt. 
 

Generelt skal flere af de ovennævnte udvalg nedlægges når hovedopgaven er løst. Hvilket i nogle situationer kan ske ved en formel skrivelse 
til kommunen om den problemstilling, som udvalget arbejder med. 

 

 
7. Aktuelle sager TEMA. 

Forår  2012:  
1. LYSTØNDESKURET. herunder kommunalt opkøb. 
2. PLAN for Nationalpark Mols Bjerge - Arbejder i de nedsatte Styregrupper. 
3. Maltfabrikken. 
4. Stenkisterne. 
Er besvaret under pkt. 1. 

8. Arrangementskalender for foråret 2012. 
 

Evt. Guidet tur i Hornslet by - sept. 2012. 
Mødekalender for bestyrelsen - 2012 
EFTERÅR/VINTER: September: onsdag den 5 – Oktober: onsdag den 3 – November: onsdag den 7 og December: onsdag 

den 5 – (JULEAFSLUTNING).  
9. EVENTUELT. 
 

10. Kommende bestyrelsesmøder:  
Efteråret 2012: Onsdag den 5. september 2012 

 

Diverse udvalg: Nationalparkplan – høringsudvalg: Thorkild, Poul Erik og Kit Tovholder Thorkild 
 Opmærksomhed på bevaringsværdier: Nyt udvalg  

 Lystøndeudvalget består af: Anne-Mette, Thorkild og Jørgen M. Tovholder: Thorkild. 
Følle Mølle – udvalget: Eiwind og Geert Tovholder: Geert. 
Kolindsund – udvalget: Eiwind og Thorkild Tovholder: Eiwind. 
Arkitekturpolitik – udvalget: Eivind, Thorkild og Anne Mette Tovholder:  
Stenkister – udvalget Jørgen W, Kaj og Thorkild Tovholder: Jørgen W. Hansen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Referat: Thorkild Hansen 


